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۳۸۸۸ نفر در شرایط شدید بیماری
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، طی شــبانه روز گذشته متاسفانه ۱۷۷ 
بیمار کرونا در کشور جان خود را از دست دادند.به گزارش ایسنا، بنابر اعلام روابط 
عمومی وزارت بهداشــت، از روز 8 آبان تا روز ۹ آبان ۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشخیصی، 8 هزار و ۴۲۷ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی 
شد که یک هزار و ۱۰8 نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور 
به ۵ میلیون و ۹۲۴ هزار و ۶۳8 نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۱۷۷ بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۶ 
هزار و ۳۰۳ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز ۹ آبان، ۵ میلیون ۵۰8 هزار و 8۱۵ نفر 
از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده اند.سه هزار و 888 نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۹ آبان، ۳۵ میلیون و ۵۱۶ هزار و ۳۹۹ آزمایش تشخیص کووید۱۹ 
در کشــور انجام شده اســت.در حال حاضر ۲۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۱۴ 
شــهر در وضعیت نارنجی، ۲۰۱ شهر در وضعیت زرد و ۱۱۱ شهر در وضعیت آبی 
قرار دارند.همچنین بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، مجموع واکسن های 
تزریق شــده در کشور به 8۷ میلیون و ۱8۶ هزار و ۶۲۳ دُز رسید.به گزارش مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، تا کنون ۵۲ میلیون و ۶۱۵ هزار و 
۹۳۷ نفــر دُز اول، ۳۴ میلیون و ۴8۲ هزار و ۶۱۷ نفر دُز دوم و 88 هزار و ۶۹ نفر، 
دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
8۷ میلیون و ۱8۶ هزار و ۶۲۳ دُز رسید.در یک شبانه روز، یک میلیون و ۴۹ هزار و 

۱۵۳ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شد.

مجوز مصرف اضطراری داوطلبانه واکسن کووپارس 
صبح دیروز صادر شد

سخنگوی پروژه واکســن رازی کووپارس از صدور مجوز سازمان غذا و دارو مبنی 
بر مصرف اضطراری داوطلبانه واکســن رازی کووپارس ساخت موسسه تحقیقات 
واکسن و سرم سازی رازی، صبح دیروز خبر داد. به گزارش ایسنا و بنابر اعلام روابط 
عمومی موسســه رازی، دکتر محمد حسین فلاح مهرآبادی با اعلام این خبر افزود: 
پیرو صدور مجوز مشروط مصرف واکسن کووپارس اواخر شهریور امسال و مکاتبات 
صورت گرفته با ســازمان غذا و دارو، صبح دیروز مجوز مصرف اضطراری داوطلبانه 
این واکسن از سوی معاونت غذا و داروی وزارت بهداشت صادر شد. وی یادآور شد: 
رازی کووپارس، نخســتین واکسن تزریقی – استنشاقی دنیا دارای دو دوز تزریقی 
و یک دوز استنشــاقی است که بر پایه پروتئین نوترکیب که نوین ترین تکنولوژی 
ساخت واکســن به شمار می آید، در موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی 
ســاخته شده است.روابط عمومی موسسه رازی اعلام کرد که محققان این موسسه 
همزمان با آغاز پاندمی کرونا؛ تحقیقات برای ســاخت واکسن مناسب کووید ۱۹ با 
کم ترین عارضه را شروع کردند و مردادماه ۱۳۹۹ نیز تمام مدارک و مستندات لازم 
برای دریافت مجوز آغاز مطالعات بالینی این واکســن به وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی تحویل شد و سرانجام ۱۰ اسفندماه سال گذشته فاز یک کارآزمایی 
بالینی واکسن کووپارس آغاز شد.واکسن کووپارس پس از سپری کردن موفقیت آمیز 
فازهای یک و دو، اکنون نیمی از فاز ســوم مطالعه بالینی خود را پشت سر گذاشته 
است و با صدور مجوز مصرف اضطراری داوطلبانه، این واکسن به سبد واکسیناسیون 

کووید ۱۹ کشور افزوده شد.

هشدار هواشناسی
 نسبت به افزایش آلودگی هوای تهران

اداره کل هواشناسی استان تهران نسبت به انباشت آلاینده ها و برقراری هوای ناسالم 
تا چهارشــنبه )۱۲ آبان ماه( در این استان هشــدار داد.به گزارش ایسنا در هشدار 
زرد رنگ اداره کل هواشناســی استان تهران با اشاره به شرایط پایداری نسبی هوا 
و انباشت آلاینده ها آمده اســت: تا صبح چهارشنبه )۱۲ آبان ماه( افزایش غلظت 
آلاینده هــا به ویژه ذرات معلق کمتر از ۲.۵ میکــرون در نواحی پرتردد و صنعتی 
استان تهران پیش بینی می شود.بر اثر حاکمیت این شرایط جوی افزایش شاخص 
آلودگی هوا در حد ناســالم برای گروه های حســاس و درصورت افزایش ترددهای 
درون شــهری و عدم مهار فعالیت های صنعتی آلاینده هوا در برخی مناطق درحد 
ناســالم برای تمام گروه ها دور از انتظار نیست بنابراین پرهیز از تردد غیر ضروری 
به ویژه برای سالمندان، کودکان و افراد با سابقه بیماری قلبی و ریوی، مدیریت جهت 
کاهش تردد خودروها و کنترل فعالیت واحدهای صنعتی آلاینده هوا و اجتناب از 
فعالیت فیزیکی طولانی و ورزش در فضای باز توصیه می شود.به گزارش ایسنا هشدار 
زردرنگ به معنای این اســت که پدیده ای جوی رخ خواهد داد که ممکن است در 
سفرها و انجام کارهای روزمره اختلالاتی را ایجاد کند. این هشدار برای آگاهی مردم 
صادر می شود تا بتوانند آمادگی لازم را برای مواجهه با پدیده ای جوی داشته باشند 
که از حالت معمول کمی شدت بیشتری دارد. از سوی دیگر مسئولان نیز در جریان 

این هشدارها قرار می گیرند تا اگر لازم باشد تمهیداتی را بیندیشند.

افزایش اعمال جراحی و کاهش ذخایر خونی
 در استان تهران

سخنگوی سازمان انتقال خون ایران ضمن هشدار نسبت به کاهش ذخیره خونی در 
استان تهران، گفت: با فروکش کردن موج پنجم کرونا، میزان عمل های جراحی در 
تهران افزایش یافته و به همین دلیل میزان درخواســت خون از طرف بیمارستان ها 
۳۰ تا ۴۰ درصد نسبت به ماه قبل افزایش داشته است.به گزارش ایسنا، دکتر بشیر 
حاجی بیگی با اشــاره به کاهش ذخیره خونی در اســتان تهران و درخواست برای 
مراجعه مردم جهت اهدای خون،  گفت: این درحالیســت که همه ساله هموطنان 
در فصل سرما و بارندگی یعنی پاییز و زمستان کمتر به مراکز اهدای خون مراجعه 
می کنند.وی افزود: تهران کلانشهر است و میزان خون اهدایی کل کشور را اگر صد 
در صــد در نظر بگیریم، ۱۷ درصدش در تهران اهدا می شــود ولی مصرف خون و 
فرآورده ها در استان تهران نزدیک به ۲۵ درصد خون های اهدایی کشور است.حاجی 
بیگی ادامه داد: تهران یک کلانشهر است و نزدیک به ۱۶۵ بیمارستان و مرکز درمانی 
دارد که باید از نظر تامین خون و فرآورده مراقبت شود تا بیمارستانها با کاهش مواجه 
نشوند. در کلانشهر تهران میزان تخت های بیمارستانی بیشتر از هر استان دیگری 
است و باید جوابگو باشیم و از طرفی هم در شهر تهران ارجاع بیمارستانی زیاد است.

وی افزود: با فروکش کردن موج پنجم کرونا میزان عمل های جراحی افزایش یافت و 
به دنبال آن میزان درخواست های خون و فرآورده های خونی در شهر تهران از طرف 
بیمارستانها نزدیک ۳۰ تا ۴۰ درصد نسبت به ماه قبل افزایش یافت و نشان می دهد 

مصرف خون و فرآورده ها در بیمارستان ها بسیار افزایش یافته است.

منطقه۲ پایتخت آماده مدیریت بارش های فصلی شد
مســیل های منطقه۲ به منظور بارش های پاییزی و آمادگی برای فصل زمستان با 
لایروبی ۳۰کیلومتر طول، پاکسازی شد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه۲، 
جعفــر میرزایی با اعلام این خبر اظهار داشــت: با توجه به آغــاز فصل بارندگی ، 
تمهیدات لازم از سوی مدیریت شهری منطقه انجام شده است تا هدایت و حرکت 
آب های سطحی ناشی از بارندگی های فصلی در مسیر کانال های جمع آوری کننده 
به ســرعت انجام شــود.وی  افزود:  به منظور کنترل و پیشــگیری از جاری شدن 
سیلاب  احتمالی ، لایروبی و پاکسازی مسیر دو رود دره فرحزاد و درکه به صورت 
مســتمر و فوریتی در دستور کار ویژه  این معاونت قرار گرفت.میرزایی  با اشاره به 
اینکه پاکسازی و لایروبی مسیل ها و کانال های فرعی و اصلی از مهمترین اقداماتی 
است که به صورت مستمر و منظم در حال اجراست، افزود: در همین راستا لایروبی 
و پاکســازی ۳۰ کیلومتر مسیل و ۵۰ کیلومتر کانال اصلی و ۱۳۰ هزار متر طول 
کانال های فرعی با استفاده از عوامل کارگری،ماشین آلات و ادوات سنگین انجام شد.

آماده سازی مددسرای منطقه 4 
در آستانه فصل بارش و برودت هوا

مدیر روابط عمومی شــهرداری منطقه ۴ از تجهیز، مناســب سازی و آماده سازی 
مددسرای این منطقه به منظور افزایش ظرفیت این مکان و خدمات رسانی مطلوب 
به افراد بی خانمان در فصل سرما خبر داد. به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه 
۴ تهران« سیدحسین میراسماعیلی« با اشاره به در پیش روبودن بارشهای احتمالی 
و کاهش دما گفت: مددســرای مبین علی با ظرفیت پذیرش ۵۰ مددجو در محله 
گلشن با امکاناتی نظیر پذیرایی در وعده های صبحانه ، ناهار و شام ، توزیع ماسک و 
مواد ضدعفونی کننده و انجام چکآپ هفتگی توسط پزشک را در اختیار مددجویان 
قرار داده است.او در ادامه اظهار داشت : با توجه به نزدیک شدن فصل سرما و امکان 
افزایش مراجعین جهت پذیرش ، نسبت به تجهیز و پذیرش مددجویان تا سقف 8۰ 
نفر برنامه ریزی های لازم صورت گرفته است . مدیر روابط عمومی منطقه ۴ در اشاره 
به رفع مشکلات عمرانی ساختمان مددسرا گفت : به منظور آماده سازی ساختمان 
برای فصل بارش و پذیرش مراجعین نســبت به بازبینی رفع نواقص سیستم های 

گرمایشی اقدام شده است تا مشکلاتی برای مددجویان ایجاد نشود.

اخبار کوتاه
درخواست مدیرعامل خانه ای بی برای ورود دستگاه قضایی به پرونده

ماجرای گم شدن ۲۵۰۰ کیلو پانسمان بیماران پروانه ای 

سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور:

تحریم، مانع صدور کارت ملی شد

مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران اعلام کرد

شرایط و نحوه حضور معلمان در مدارس تهران 

انتقاد رسمی  ناجا از ادامه منع تردد شبانه

وزارت بهداشت:
اگر علائم شبیه سرماخوردگی دارید، هوشمندانه رفتار کنید

سرپرست سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهرداری تهران هشدار داد

وجود صنایع و انبار مواد خطرناک در وسط تهران

مدیرعامل و موســس خانه ای بی با ابــراز نگرانی از آنچه 
که »مفقود شــدن ۲۵۰۰ کیلو از پانسمان بیماران ای بی 
)پروانه ای(« خواند، گفت: از مسوولان قضایی و بهداشتی 
خواهش می کنــم که این موضوع پیگیری شــود و برای 
ادامه تامین پانســمان های این بیماران نیز فکری شــود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام ســیدحمیدرضا هاشمی 
گلپایگانی در نشستی خبری که به مناسبت هفته جهانی 
بیماران پروانه ای در خانه ای بی برگزار  شــد، گفت: امروز 
فضای مجازی خیلی در بعُد شفاف ســازی و مسائل دیگر 
می تواند مفید باشــد.  وی با اشاره به اینکه بیمار جز رنج 
بیماری نباید رنج دیگری داشته باشد، افزود: خانواده هایی 
که با بیمار خــاص زندگی می کنند، بــا عمق وجود و با 
گوشــت و پوست و استخوان این جمله را  درک می کنند. 
در خانه ای بــی ۹۵۰ فرد مبتلا به ای بی تحت پوشــش 
هستند.هاشــمی گلپایگانی با اشاره به حضورش در مقابل 
وزارت بهداشــت در دی مــاه ۱۳۹8، ادامه داد: خیلی ها 
اظهاراتــی کردند، اما من برای بســتری ایــن کودک به 
بیمارســتان شــهدای تجریش مراجعه کردم، اما کودک 
را بســتری نکردند، خانواده اش مراجعــه کردند، اما او را 
بستری نکردند. هیچ راهی نداشتیم و مجبور شدیم مقابل 
وزارت بهداشــت رویم و بگویم آقــای وزیر اگر زینب ۳۷ 
روزه فرزند خودتان بود، چه می کردید؟. ما دو ساعت ونیم 
در مقابل وزارت بهداشت ماندیم، اما اتفاقی رخ نداد و در 
نهایت به شکلی دیگر بســتری شد و در سن ۵۲ روزگی 
هم فوت شــد.وی با اشاره به مشــکلات تامین پانسمان 
بیمــاران ای بی پس از خروج امریکا از برجام، گفت: برغم 
این رفتار امریکا، ما توانستیم صدایمان را به سازمان ملل 
برسانیم. نماینده آمریکا برای اولین بار در سازمان ملل از 
همتای خودش آقای تخت روانچــی، درباره تحریم غذا و 
دارو عذرخواهی کرد. دولت آلمان هم حمایت مالی کرد و 
یونیســف ۵.8 تنُ پانسمان به وزارت بهداشت تحویل داد.
وی در این باره مدعی شــد: امروز یکسال و نیم از آن روز 
می گذرد و  من بارها اعلام کردم که این پانسمان دارد در 
بازار آزاد خرید و فروش می شــود و بخشــی از آن از بازار 
آزاد ســر دارد. امروز تقریبا ۲۵۰۰ کیلو از این پانســمان 
مفقود اســت و متاســفانه تا این لحظــه علی رغم اینکه 

پایگاهای خبری بســیاری به این موضــوع پرداختند، اما 
کســی پاسخگو نبود. در این زمینه حجم زیادی خبر نشر 
دادیم که ســازمان غذا و دارو و وزیر بهداشت وقت پاسخ 
بدهند که این پانســمان ها چه شدند؟. ۲۵۰۰ کیلو از این 
پانسمان هنوز به ما داده نشده است. حال اگر من بی ربط 
صحبت می کنم باید با من برخورد کنند، اما اگر آنها تخلف 
کردند و پانسمان وارد بازار آزاد شده، با آنها برخورد کنند. 
بایــد این موضوع رصد شــود.وی تاکید کرد: همه نگرانی 
 من این اســت که این پانســمان ها رو به اتمام است و ما

 تحریم هستیم. 
از مســولان قضایــی و بهداشــتی خواهــش می کنم که 
پیگیری شود و برای ادامه تامین پانسمان ها فکری کنیم. 
واقعا ای کاش روند قضایی در کشــور به گونه ای باشد که 
مسولان پاســخگوی اقدامات شان باشد. اگر مدیران فعلی 
ببینند که کسی با اشتباهات مدیران قبلی کاری نداشت، 
این اقدامات رویه می شــود. امیدواریم مسوولان جدید به 
مسائل مردم توجه کنند.مدیرعامل خانه ای بی ادامه داد: 
یکی از مشــکلات مهم ما این است که وقتی یک بیمار از 
شهرســتان با مشکلات خاصی به تهران مراجعه می کند و 

باید در تهران مــورد جراحی و مراقبت قرار گیرد، ممکن 
است این جراحی ها هفته ها طول بکشد و نمی تواند هر بار 
برود شهرســتان و دوباره به تهران آید. برخی بیماران به 
دلیل توده های سرطانی دست یا پایشان قطع می شود. در 
این شرایط این ها نیاز به اسکان دارند. ما در تهران نیاز به 
آسایشگاه برای بیماران داریم. به این معنا که وقتی بیمار 
مراجعه می کند، بتواند در آسایشــگاه اسکان داشته باشد 
و ما کار پزشکی اش را دنبال کنیم. برخی خانواده ها برای 
مقطعی نمی توانند از فرزندشان مراقبت کنند و نیاز دارند 
کــه برای مدتی به صورت پانســیون از خانه ای بی کمک 
بگیرند. ما به زمینی نیاز داریم که آسایشــگاه و کلینیک 
در آن ایجاد شــود.وی گفت: الان ما در تهران هتل اجاره 
می کنیــم، اما آن هتل دیگر مــا را پذیرش نمی کند. زیرا 
وقتــی بیمار با زخــم مراجعه می کند، ســایر افراد به آن 
هتل نمی آیند. حال این بیمار چقدر تحقیر می شــود که 
پــول می دهد، اما هتــل او را پذیرش نمی کنــد. واقعا به 
آسایشــگاهی برای این بیماران نیــاز داریم. ما این موارد 
را مطرح کردیم، بیمار باید صبح در بیمارســتان شهدای 
تجریش و عصر به بیمارســتان حضرت رســول برود و...، 

حال به ما می گویند در اطراف اسلامشــهر یا پاکدشت به 
شــما زمین بدهیم؟ البته اسلامشــهر و پاکدشت و ... بد 
نیســت، اما آنجا برای بیمار مناســب نیست. زیرا   بیمار 
باید ســاعت ها در ترافیک بماننــد. از آقای رئیس جمهور 
می خواهیــم که برخــی از این کــودکان را ببینید تا بعد 
قضاوت کنند که آیا پیشــنهاد مناســب اســت یا خیر؟ . 
ما به یک مجتمع حمایتــی نیاز داریم و با کمک خیرین 
می سازیم.وی گفت: بیماران ما هزینه های زیادی دارند اما 
تــا امروز ریالی بودجه دولتی به خانه ای بی نرســیده و با 

کمک خیرین سرپا مانده است. 
خیــر یک روز پــول دارد و ممکن اســت روزی هم پول 
نداشــته باشــد. من نمی توانم به بیمار بگویم تا فردا صبر 
کــن. این بیمار حتی نمی تواند بخوابــد. دختر من که به 
ای بی مبتلاســت ۱۷ بــار عمل مری انجام داده اســت ، 
کــودکان ای بی زخم دارند، انگشتان شــان از بین می رود 
و... خانواده هــای ای بی واقعا در رنج و عذاب هســتند و 
باید فکری کنیم تا آرامش بیشتری داشته باشند.هاشمی 
گلپایگانی با اشــاره بــه خدمات خانه ای بــی، گفت: ما 
پانسمان ها را ماهی یکبار برای خانواده ها از طریق پست و 
با شماره مرسوله که کاملا مشخص است، ارسال می کنیم. 
در عین حال ما درخواســت جلسه ای از وزارت ارتباطات 
کردیم که جلسه ای داشته باشیم و تخفیفی را برای پست 
این مرســوله ها بگیریم، زیرا هزینه بالایی است. در عین 
حال مکمل های مورد نیاز این بیماران هم در خانه ای بی 
بســته بندی شده و از طریق پست ارسال می شود.هاشمی 
گلپایگانی ادامه داد: در دوران کرونا هم بســته های کرونا 
شامل اقلام بهداشتی برای بیماران ارسال می شد. در سال 
۱۳۹۹ بیمارانی که پرونــده دارند، مبلغ ۵ میلیون تومان 
به عنوان کمک هزینه معیشت دریافت کردند. برای بالون 
هم ســه میلیون تومان کمک هزینه پرداخت می شــود و 
ســه میلیون تومان هم به عنــوان هزینه درمان پرداخت 
می شود. طرح معیشــتی هم داریم که از شهریور ۱۴۰۰ 
تا اســفند ۱۴۰۰ هر بیمار ای بی ماهانه ۵۰۰ هزار تومان 
دریافت می کند که فعلا یک ماه آن پرداخت شده است و 
بقیه آن هم پرداخت می شود. همچنین ماهانه به بیماران 

دو استان سرکشی می کنیم.

ســخنگوی سازمان ثبت احوال کشــور گفت: اگر تحریم 
و برخی موانع بر ســر تامین منابع ارزی نبود، کارت های 
ملی به دست مردم می رسید.به گزارش باشگاه خبرنگاران 
جوان،سیف الله ابوترابی، ســخنگوی سازمان ثبت احوال 
کشــور در خصــوص وضعیــت کارت های ملــی گفت: 
کارت هایــی که از ســال ۹۷ یا ۹8 ثبت نــام کرده اند تا 
الان به دســت شان نرسیده است. ما تا قبل از پایان سال 
۹۶ و آغاز ســال ۹۷، بدنه کارت را وارد می کردیم و زمان 
صــدور را تا ۱۵ روز کاهش دادیم. یعنی دو و نیم میلیون 
کارت را صادر کردیم. اما به دلیل مشــکلاتی مثل تحریم 
و تامین اعتبار ارزی برای انتقال وجه به خارج از کشــور 
که همه بدنه کشور را درگیر خود کرده است، دوستان به 
تولید داخل روی آوردند.وی افزود: تولید داخل، مواد اولیه 
کارت هوشــمند که پلی کربنات هست، همچنان وارداتی 

است و در داخل کشور نداریم و تراشه هم در کشور تولید 
نمی شود. دوستان ما در چاپخانه دولتی، ناگزیرند که مواد 
اولیــه را وارد کنند و در داخل کشــور تولید بدنه کنند. 
تــلاش زیادی هم کرده اند که معادل خارجی تولید کنند. 
بنا بود ماهیانه، حداقل یک میلیون کارت را به ما تحویل 

دهند. ما ظرفیت تولید دو و نیم میلیون کارت را داریم.
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور با بیان اینکه سازمان 
ثبت احوال کشــور متولی جمــع آوری اطلاعات و صدور 
کارت است، خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، تحویل بدنه 
کارت بر عهده چاپخانه دولتی اســت و خودشــان شاید 

مشــکلاتی داشته باشند. بیش از ۶۲ میلیون نفر ثبت نام 
کرده اند و حــدود ۵۱ میلیون و ۷۵۰ هــزار کارت صادر 
کردیم. حــد فاصل بین صدور کارت که تحویل شــده و 
درخواســتی که دادند، اگر از سمت چاپخانه تامین شود، 
ما ظرف ۶-۵ ماه کارت هــا را تحویل می دهیم.ابوترابی با 
اشــاره به اینکه مکررا اعلام کرده ایم کــه چاپخانه ملی 
کشــور تلاش شــان را می کنند، اما مشکلات خودشان را 
دارند، عنوان کرد: در خصوص تامین مواد اولیه کارت باید 
مشکلات حل شود. من شنیده ها را عرض می کنم که هم 
مشــکلات تامین مواد اولیه و هم اعتبار ارزی را دارند. ما 

توجیه و دلیلی نداریم. دکتر وحیدی از زمان مســئولیت 
شان، هر هفته درگیر هستند تا بتوانند این مشکل را حل 
کنند. چون می گویند این حق الناس است.وی در توضیح 
حضور شــرکت دانش بنیان برای حل این مشــکل گفت: 
شــرکت های مختلفی طرح موضوع کردنــد، اما چاپخانه 
نتوانستند تایید کنند. چون بر اساس قانون، متولی صدور 
اوراق بهادار را مشخص کرده اند. گاهی اشاره می کنند به 
تراشه تلفن همراه که این ها متفاوت است. کشور هایی مثل 
چین و کره و یکی دو کشور دیگر تولید می کنند.ابوترابی  
تاکیــد کرد: ما کارت را با تراشــه کامل وارد می کردیم و 
کارت ها را صــادر می کردیم. اما همانطور که عرض کردم 
با مشــکلی که پیش آمد، متاسفانه نتوانستیم کارت ها را 
برسانیم. کســانی که ثبت نام کرده اند در برخورداری از 

خدمات دولتی مشکلی ندارند.

مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران درباره شرایط و نحوه 
حضور معلمان در مدارس با توجه به تصمیمات اتخاذ شده 
پیرامون بازگشــایی مدارس گفت: به تناسب تصمیمی که 
شــورای معلمان، شورای مدرسه و کمیته بهداشت مدرسه 
می گیرند پرسنل اعم از اجرایی و آموزشی باید پای کار بیایند.
عبدالرضا فولادوند در گفت وگو با ایســنا، درباره بازگشایی 

مدارس در تهران اظهار کرد: طبق قرار گذشته، بازگشایی 
مدارس در مقطع متوســطه دوم از ۱۵ آبان و متوسطه اول 
از اول آذرماه خواهد بود. درباره مقطع ابتدایی نیز در آینده 
نزدیک تصمیم گیری می شــود.وی درباره شرایط و نحوه 
حضور معلمان در مدارس با توجه به تصمیمات اتخاذ شده 
پیرامون بازگشایی مدارس اظهار کرد:به تناسب تصمیمی که 

شــورای معلمان، شورای مدرسه و کمیته بهداشت مدرسه 
می گیرند پرســنل اعم از اجرایی و آموزشــی باید پای کار 
بیایند.مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران افزود: بنابراین 
حضور یا عدم حضور معلمان به تناســب آن تصمیم است؛ 
اگر تصمیم بر آموزش حضوری یا ترکیبی باشــد، معلمان 
باید به مدرســه بیایند و اگر غیرحضوری اســت به همین 

ترتیب اقدام می شود.فولادوند  همچنین با اشاره به تشکیل 
کمیته سلامت در مناطق و مدارس برای بازگشایی مدارس 
گفت:  در صورت رعایت پروتکل های بهداشــتی نسبت به 
صــدور مجوز  آموزش حضوری دانش آموزان اقدامات لازم 
صورت می گیرد. در این مسیر گفت وگو و اقناع خانواده ها 
نیز در راستای بازگشایی آرام و تدریجی مدارس مهم است.

پس از رئیس پلیس راهور تهران، فرمانده عملیات مقابله 
با کرونا در تهران و تعدادی دیگر از مسئولان ، حالا رئیس 
پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا نیز شائبه اثربخش بودن 
طرح منع تردد شــبانه را مطرح کرده اســت.به گزارش 
ایســنا، گرچه دورکاری ها لغو شــده و شرایط زندگی در 
حال بازگشــت به دوران پیش از کروناست، اما همچنان 
محدودیت تردد شــبانه همچنــان ادامه دارد، طرحی که 
تردد خودروها را از ساعت ۲۲ تا ۳ بامداد را در تمام معابر 
شــهری کشور اعم از شــهرهای دارای وضعیت آبی، زرد، 

نارنجی و قرمز کرونایی ممنــوع کرده و متخلفان مجبور 
به پرداخــت جریمه ای ۲۰۰ هزار تومانی شــده اند.این 
طرح با انتقــاد رئیس پلیس راهور تهران بزرگ و فرمانده 
عملیات مقابله با کرونا در تهران نیز روبه رو شــده و این 
افراد صراحتا مخالفت خود برای اجرای این طرح را اعلام 
و به بی اثــر بودن آن اذعان کرده انــد. طرحی که البته 
لغــو یا تداوم اجرای آن باید از ســوی ســتاد ملی مقابله 
 با کرونا که رئیس جمهوری ریاســت آن را برعهده دارد،

 اعلام شود.

در تــازه تریــن ایــن اظهــارات نیــز ایــن بار ســردار 
ســیدکمال هادیانفر، رئیس پلیس راهور ناجا نســبت به 
اثربخشی طرح منع تردد شبانه شایعاتی را مطرح کرده و 
گفته اســت: اینکه طرح ادامه داشته باشه یا نه مربوط به 
تصمیم ستادملی مقابله با کروناست و ما هر آنچه که به ما 
ابلاغ شود را با قوت اجرا میکنیم. اما شاید طرح منع تردد 
شــبانه خیلی اثر بخش نباشــد به ویژه آنکه خوشبختانه 
دیگر اکثریت مردم نیز واکســن زده اند.وی یکی از دلایل 
ترافیک سنگین عصرگاهی و شبانه را نیز ناشی از استرس 

طرح منع تردد شبانه دانست و گفت: همین موضوع مزید 
بر افزایش ترافیک شــده است.رئیس پلیس راهور ناجا از 
مکاتبه با با وزارت کشــور در مورد طرح منع تردد شبانه 
خبر داد و گفت: ما خواستار آن شدیم که وزارت بهداشت 
اثر بخشی این موضوع را بررسی کند و اگر اثربخشی دارد 
ادامــه پیدا کند و اگر ندارد متوقف شــود.  ما هم همواره 
آمادگی کمک به دولت را داشتیم. اما لازم است اثربخشی 
آن را وزارت کشــور تحلیل کنند و اگر ندارد متوقف شود 

چرا که این طرح به ترافیک کلانشهرها اثر گذار است.

مرکــز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
بهداشــت، درمــان و آمــوزش پزشــکی در 
از هموطنان درخواســت کرد؛  اطلاعیــه ای 
اگر علائمی شــبیه به ســرماخوردگی دارند 
هوشــمندانه رفتار کرده، به نزدیکترین مرکز 
 PCR بهداشــتی مراجعــه و حتما تســت
دهند.به گزارش ایســنا، در اطلاعیه شــماره 
۳ روابط عمومی وزارت بهداشــت آمده است: 
»با شــروع فصل ســرما انتظار می رود سرما 

خوردگی و آنفولانزا هم در جامعه گســترش 
یابند. از آنجاییکه علائم این بیماری ها بسیار 
شــبیه به کرونا هســت. مخصوصا در ارتباط 
بــا واریانت دلتا که واریانت غالب در کشــور 
ما و دنیا می باشــد و ابتلا بــه این واریانت با 

علائمی نظیر سر درد، آب ریزش بینی، سرفه 
و علائمی نظیر آن همراه می باشــد. با داشتن 
چنین علائمی باید مشــکوک به کرونا در نظر 
گرفته شوید و برای حصول اطمینان  می توانید 
تست پی ســی آر دهید. به یاد داشته باشیم 

بیمــاری کرونا یک بیماری با چندین علامت 
اســت و از بین رفتن حس چشایی و بویایی 
تنها یکی از چند علائم بیماری اســت. روزانه 
تست صدها نفر از هموطنان علی رغم داشتن 
حس بویایی و چشایی مثبت اعلام می شود و 

حتی برخــی از آنها به خاطر وخامت بیماری 
در بیمارستان بستری می شوند.ویروس کرونا 
قدرت ســرایت بالایی دارد و امکان دارد شما 
اولین فردی در خانواده باشید که به بیماری 
مبتلا می شــوید و می توانیــد دیگر اعضای 
خانواده را مبتلا کنیــد. لطفا در صورت بروز 
هر گونه علائم سرماخوردگی قرنطینه شوید 
و یا به نزدیک ترین مرکز بهداشــتی مراجعه 

کنید.«

سرپرســت سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شهرداری 
تهران نســبت به وجود صنایع و انبار مواد خطرناک در وسط 
پایتخت هشــدار داد.علی نصیری در گفت وگو با ایلنا درباره 
رویکرد این ســازمان در دوره جدید مدیریت شــهری اظهار 
کرد: رویکرد ما مدیریت خطر است، چرا که مدیریت بحران 
مقوله ای تقریبا منسوخ شده در دنیا است و مدیریت ریسک 
یا خطر، مطرح است. او ادامه داد: تقدم پیشگیری بر پاسخ و 
اقدامــات پیش از وقوع حادثه بر اقدامات پس از وقوع حادثه 
مطرح اســت و عاقلانه تر اســت که به جای گسترش صرف 
آتش نشانی، بیمارستان و زیرساخت هایی که مربوط به پس 
از حادثه اســت، روی اقداماتی تمرکز کنیم که منجر به عدم 
رخداد حادثه  شــود یا اگر رخ داد، در فازهای اولیه شناسایی 
و در نطفه خفه شــود. نصیری با تاکید بر اینکه این سازمان، 
سازمان پیشگیری و مدیریت همه بحران ها و نه برخی از آنها 
است، گفت: به این دلیل نیز در مساله کرونا ورود کردیم چرا 
که با بزرگترین بحران تاریخ کشــور مواجه هستیم. اگر آمار 
مرگ و میر کرونا را با آمار شهدای جنگ تحمیلی و فوتی های 
تمام زلزله های چهل سال اخیر مقایسه کنید، متوجه می شوید 
که چه آمار وحشــتناکی است.روزانه بیش از ۱۰۰ کشته در 
روز داریم که به اندازه ســقوط روزانه هواپیماست و ما حس 
نمی کنیم. در نتیجه وظیفه داریم که در دوران پاندمی کرونا 
به این دلیل که موضوع اول جامعه و بحران مهم کشور است 
به آن توجه کنیم. او تاکید کرد: اقداماتی که در یک ماه و نیم 

اخیر در زمینه تزریق واکســن انجام دادیم، اگر ده درصد هم 
جلوی مرگ را گرفته باشــد کار بسیار بزرگی است. از طرفی 
هم به وضعیت کرونا رسیدگی می کنیم و در عین اینکه یک 
نیاز واقعی از شهر را پاسخ می دهیم، زیرساخت های مدیریت 
بحران را نیز درست می کنیم. وقتی پایگاه های مدیریت بحران 
را که سالهاســت رها شــده را برای تبدیل به پایگاه واکسن 
تعمیر و اصلاح می کنیم، زیر ساخت برای همه حوادث شهری 
می شود. نصیری با تاکید بر اینکه باید مخازن آب اضطراری 
را تکمیل کنیم، اظهار کرد: هماهنگی ها باید تقویت شــود و 
باید دستگاه ها بیشــتر با همدیگر در تعامل و رایزنی باشند. 
ما نیز با قوت بیشتری این مسیر را ادامه می دهیم و تنها در 
کرونا متمرکز نخواهیم شد و تلاش شبانه روزی می کنیم که 
مسئله کرونا جایگزین دیگر فعالیت ها نشود. سرپرست سازمان 
پیشــگیری و مدیریت بحران اظهار کرد: اگر زلزله هم بیاید، 
مساله اول شهر زلزله می شود، اما به مفهوم این نیست که در 
شــهر سیل نیاید. باید با رویکرد متوازن هر بحرانی که پیش 
می آید را کنترل کنیم و ســازمان ما در هر بحرانی در مرکز 
عملیات مقابله است، اما نباید این عملیات منجر به تضعیف 

زیربنایی در سایر حوزه ها شود.
او با اشــاره بــه دیگر موضوعات مهم در شــهر تهران گفت: 
موضوع فرونشســت، فروریزش و گودهای پرخطر مســاله 
بســیار مهمی در تهران اســت، با توجه به برودت هوا، توجه 
به مخاطرات هواشــناختی در دســتور کار قــرار می گیرد و 

جدی تر به آن پرداخته می شود. تقویت و تسریع روند سامانه 
هشدار ســریع زلزله، مورد دیگری است که مورد توجه قرار 
خواهد گرفت.نصیری در ادامه درباره تقویت پدافند غیرعامل 
گفت: تقویت جدی مباحث پدافندی مورد دیگری است که 
در ســازمان مدیریت بحران در نظر گرفته شــده است و در 
جلسه ای که با حضور شهردار و سردار جلالی رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل برگزار شــد، مقرر شــد که ریاست کمیته 
پدافند شــهرداری به سازمان مدیریت بحران داده شود، چرا 
که پدافند غیرعامل و مدیریت بحران در هم تنیده هســتند 
و لاینفک نیستند. او با تاکید بر اینکه بحث های پدافندی را 
به طور جدی و با رویکرد جدید پیگیری خواهیم کرد، ادامه 
داد:  صنایع و انبار مواد خطرناک را به طور عمده در وســط 
شهر تهران داریم. هرچند زمانی در خارج از شهر بودند، اما به 
مرور و با گسترش شهری به بافت شهری افزوده شدند و باید 
دنبال شوند. خدای نکرده اگر دچار حادثه شود، نمی توانیم به 
ســادگی از کنار آن عبور کنیم. من نمی توانم قولی بدهم اما 
باید به طور جدی این مســاله را دنبال کنیم تا بتوانیم آن ها 
را جابجا کنیم.نصیری ادامه داد: بحث تخلیه اضطراری چند 
میلیون نفری شــهر تهران در صورت وقوع حوادثی همچون 
زلزله نیز مطرح است و باید مناطق تجمعی ایمن را شناسایی 
کنیم و آن ها را توسعه دهیم. تهران کشش تخلیه میلیونی در 
بازه زمانی چند ساعت را ندارد و باید بتوانیم بین سه تا چهار 
میلیون نفر را امکان اسکان اضطراری دهیم. او افزود: زلزله ۵ 

ریشتری تهران نشان داد که اگر زلزله ای در تهران رخ دهد، 
موضوع اول تهران کشته های وسیع نیست، بلکه موضوع اول 
اختلال عملکرد اســت چرا که نظم و هارمونی شهری به هم 
می ریزد، با انسداد مسیر روبرو می شویم و ممکن است گروهی 
نظم شهری و امنیتی را به هم بزنند و این موارد به کشته های 
وسیع اولویت خواهد داشت. نصیری تاکید کرد: بحث کرونا 
مساله جدی شــهر است. اولویت اول شــهر بر روی تزریق 
واکسن است چرا که باید جان مردم را حفظ کنیم. در فازهای 
بعدی وارد مســائل دیگری از جمله روانشناسی خواهیم شد 
چرا که روان جامعه آسیب دیده است و سوگ انباشته داریم 
و نیاز داریم که شــهر به سمت شادی حرکت کند و سلامت 
روانی و معنوی مردم مورد توجه قرار گیرد. او افزود: مساجد 
محور جدی فعالیت ما هســتند و در واکسیناسیون، بیش از 
۲۰۰ مسجد به کمک آوردند. رویکرد خانه به خانه به دنبال 
کرونا و گسترش خدمات ۱۳۷ مواردی است که توسعه خواهد 
یافت. نصیری همچنین به استفاده از سامانه ۱۳۷ در سازمان 
مدیریت بحران اشاره کرد و گفت: در سامانه ۱۳۷، آیتم ششم 
آن برای مدیریت بحران راه اندازی شده است و در این مرحله 
به کرونا می پردازیم و کسانی که امکان خروج از منزل را ندارند 
می توانند با این سامانه تماس گرفته و فردی را به درب منزل 
می فرستیم تا واکسیناسیون را انجام دهد. مشاوره روانشناسی، 
مشاوره زلزله و مشاوره سیل دیگر مواردی است که از طریق 

این سامانه و امکان پذیر خواهد شد.


